
Retirada de la consulta sobre la llengua 
Porpose que aquesta consulta siga retirada pels següents motius: 

- S’incompleix la llei d’ús i ensenyament del valencià, ja que no garanteix l’aprenentatge 

d’aquesta llengua per a tot l’alumnat de la Comunitat Valenciana. 

- En un sistema de diglòssia entre castellà i valencià en què ens trobem, és 

imprescindible emprar en el sistema educatiu un programa d’immersió lingüística en 

valencià que garantitze l’aprenentatge del valencià a tot l’alumnat, també a l’alumnat 

de famílies nouvingudes o zones de predomini lingüístic del castellà, tal i com exigeix el 

nostre Estatut d’Autonomia. En els territoris amb aquest programa educatiu, 

l’aprenentatge del castellà és igualment satisfactori al de la resta del territori espanyol 

monolingüe. 

- No es pot garantir que l’alumnat estudie en la llengua vehicular que sol·licita en la seua 

consulta, per la forma en què es reparteixen els grups de les dues llengües vehiculars. 

Qualsevol forma de repartir a l’alumnat que excedent en la llengua sol·licitada que no 

cap en el grup corresponent és injusta i discriminatòria. 

- No es pot donar continuïtat a l’ensenyament en la llengua al llarg de l’etapa educativa, i 

impedeix la distribució de l’alumnat en grups equilibrats seguint criteris pedagògics.  

- Crea molts entrebancs en l’organització dels centres educatius, especialment en els 

centres de secundària. Complica molt la distribució de l’alumnat en grups especialment 

en 4t d’ESO, on l’alumnat ja tria itineraris, i també dificulta enormement la distribució 

en grups de Programes de Diversificació Curricular. Al final, en tots aquests grups no es 

podria escollir llengua, sinó que es crearia un sol grup amb la llengua majoritària.  

- Conselleria utilitza un títol enganyós en aquesta llei educativa i la publicitat que ha fet 

d’aquesta també ho és. No es pot garantir de cap manera que l’alumnat o les seues 

famílies trien la llengua vehicular amb què aprendrà a l’escola. Conselleria hauria 

d’explicar clarament quines seran les conseqüències d’aquesta llei pel que fa la gestió 

dels grups al centre. 


